
Referat af møde i Friluftsrådet Storstrøm d. 22.1.2024  
 

Mødet blev afholdt hos Jens Ole.  
 

Deltagere: Pia, Kirsten, Niels, John, Jens Ole, Bjarne og Lise  
 

Afbud: Michael og Leif.  
 

Referat: Lise  
 

Dagsorden:  
 

1. Guldborgsund Kommune  

 

a.Brugerråd for og omkring Guldborg Sund  

John og Niels har deltaget i møde. Emnet for mødet var, om det blå Guldborgsund 

skulle fortsætte eller stoppe. Der var enighed om, at interessefællesskabet skal 

fortsætte. Det startede i 2014. Fremover er det en: Temagruppe under Friluftsrådet, 

med selvstændigt budget. Temagruppen navngives på næste møde der er d. 

20.3.2024.  Interesseområder: Nykøbing F. Turistforening, Danmarks 

Sportsfiskerforening, Naturområde Guldborgsund/Natur, Fuglsang Kunstmuseums 

Venner, Naturvejlederen, Danmarks Naturfredningsforening.  

 

2. Lolland Kommune  

Kirsten skal til møde i Grønt Råd i Lolland d. 25.1.2024. Kirsten har sat et punkt på 

dagsordenen. Bl.a. Teglværksøerne – her er broer og sheltere fjernet (brændt). 

Området er ejet af Naturstyrelsen. Der er spurgt ind til vandrestier hos 

kommuneplanlægger Magnus Jørgensen.  

Kirsten er kontaktet af formanden for Dansk Vandrelaug og opfordret til at opstille til 

bestyrelsen for Friluftsrådet for Vandrelauget. Vandrelauget har historisk altid haft en 

plads. Kirsten har sagt ja til at stille op, og Bjarne sender følgende til Kirsten:  de 

opstilledes beskrivelse af sig, og hvorfor de stiller op.  
 

3. Vordingborg Kommune  

Intet nyt.   

Bjarne skal til møde i Biosfære Møn d. 26.1.2024. Overskrift: Mini- Konference om 

sporløs færd – Oplev naturen uden at sætte spor 
 

4. Naturstyrelsen  

Intet nyt fra Ulvshale  
 

5. Hjortevildt  

 

6. Region Sjælland (Friluftsrådet)  

Næste møde d. 29.1.2024 – dagsorden: Regionsudvalget samarbejde med bestyrelsen, 

Årsplan for temaer/emner i regionsudvalget, årsmøder og temaer, mødeplan for 2024  
 

7. Sekretariatet   

Der henvises til mail fra Sanja.  
 

8. Hovedbestyrelsen  

Intet nyt  
 

9. Webinar, mail, hjemmeside og Facebook.   



Vi aftalte på december mødet, at John skulle sende en mail i det nye system, og at alle 

skulle svare, så det kan se, om det virker for alle. Der er to, der har svaret.  
 

10. Kørselsafregninger  

Der er nye takster – er sendt ud til alle.  
 

11. Årsmøde d. 18.3.2024  

Kirsten har booket frivillighedscenteret på Sundhedscenteret i Maribo. Tema: 

Naturparker. Kirsten spørger Klaus Bech, Magnus Jørgensen, Martin Bruun på mødet i 

Grønt Råd d. 25.1.2024. Sekretariatet laver indbydelsen. Kirsten sender oplysningerne 

til John, der laver aftaler med sekretariatet. Indbydelsen sendes til alle foreninger. 

Michael lægger på Facebook. Bjarne, Pia, Niels og Michael er på valg. Alle modtager 

genvalg. Michael forventes at genopstille, men pga fravær vides det ikke. Lise har brød, 

pålæg og drikkevarer (også kaffe, the) med til det tilmeldte antal. Pia sørger for mad og 

drikkevarer til bestyrelsen. Bestyrelsen er tilmeldt.  
 

12. Årsplan 2024 – tilsendt.  

Det tilsendte blev godkendt, og alle opfordres til at komme med flere forslag til 

emner.   
 

13. Udlodningsmidler. Bilag tilsendt  

 

14. Eventuelt  

 

Der er miljørådsmøde i Vordingborg (jeg fik ikke skrevet datoen) – emnet er Solceller. 

Generelt bør emnet tages op i de grønne råd – forslag, at der lægges stier ind, så folk 

kan færdes i områderne.  

 

15. Næste møde Lolland. – er årsmødet  

  

 


